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Interpellation om folkbokföringsbrott 
 

Sverigedemokraterna har mottagit reaktioner från såväl boende som från Hyresrättsföreningen om 
missförhållanden som sammanhänger med att okända människor i okända antal, bor i lägenheter 
eller andra uthyrningsbostäder än vad som framgår av hyresavtal och folkbokföring. Kommunen bör 
därför undersöka frågan om överuthyrning i hela bostadsbeståndet, privata bostadsvärdar med 
flerfamiljshus eller villor, likaväl som i bostadsrättsföreningar. 

Genom sin byggnadsnämnd har en kommun gett tillstånd till uppförandet av en byggnad. Det 
innefattar ett löpande krav på att byggnaden uteslutande ska användas till det som bygglovet 
medger, och kommunen är genom sin byggnadsnämnd tillsynsmyndighet för att detta uppfylls. Detta 
enligt plan- och bygglagen 11 kap 3 §.  

Svartboende och överuthyrning är att betrakta som en avvikelse från de villkor som grundade 
bygglovet till en bostadsfastighet.. Till detta kommer också följder i form av svårigheter att planera 
kommunal service, stor risk för ordnings- och säkerhetsproblem, samt problematik som har med rätt 
eller fel i folkbokföring att göra. Även Hyresgästföreningen varnar för och vill sätta stopp för 
uthyrning som i en del fall påminner om hotellverksamhet. 

En uppenbar långsiktig effekt av allt större och allt mer ohejdad överuthyrning är allmän 
regelupplösning på bostadsmarknaden, med ökad risk för de marknadshyror som en majoritet av 
Riksdagen nyligen sagt nej till. 

Med anledning av ovanstående frågar vi :  

Hur kan Nacka kommun undersöka hur den totala boendesituationen konkret ser ut 
för kommunens medlemmar, sett till antal boende och de avvikelser som föreligger 
relativt folkbokföringen? 

   

Esa Örmä, gruppledare, Sverigedemokraterna  
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